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§ 12 
Årsredovisning 2016 (TEF/2017:30)  

 
Beslut 
1. Tekniska nämnden godkänner årsredovisningen för 2016 som upprättats 
av tekniska förvaltningen. 
 
2. Tekniska nämnden godkänner att 8,0 miljoner kronor av årets resultat 
inom VA-verksamheten avsätts till investeringsfonden för projekt vatten-
hantering av Dagvatten Norra, projektkonto 3907. 
 
3. Tekniska nämnden godkänner att 0,4 miljoner kronor av årets resultat in-
klusive ränteeffekter inom VA-verksamhet tillförs regleringsfonden. 
 
4. Tekniska nämnden hemställer till kommunfullmäktige att godkänna att 
projekten nedan som avser tidigare beslutade investeringsprojekt och pro-
jektmedel omförs till 2017. Dessa projekt som avses är följande: 
 
Vattenledning Sandstugan-Tumba 9,0 miljoner kronor 
Reservtrycktank 3,0 miljoner kronor 
Fjärrläsning   0,5 miljoner kronor 
Segersjö vattenverk 4,977 miljoner kronor 
Markinvesteringar  2,854 miljoner kronor 
Ekvägen upprustning 5,0 miljoner kronor 
Skolgårdsåtgärder 0,320 miljoner kronor 

 
 

Sammanfattning 
Nämndens verksamhet 2016: 
Tekniska nämnden har under 2016 haft 13 protokollförda sammanträden 
samt för nämndens utveckling ytterligare 3 sammankomster. Under året har 
nämndens ledamöter genomfört en risk- och väsentlighetsanalys som un-
derlag inför mål- och budget 2017. Ledamöterna har genomfört ett studiebe-
sök samt tillsammans med förvaltningen haft ett seminarium om strategisk 
byggupphandling. I december var nämndens presidium inbjuden till de poli-
tiska revisorerna. Vid denna sammankomst presenterade nämnden sin bild 
av hur arbetet har utvecklats under 2016 med anledning av tidigare revis-
ionsrapport. 
 
Nämndens uppföljning av investeringsprojekten inleddes enligt plan med en 
större information vid sammanträdet i april. Därefter har större strategiska 
projekt presenterats löpande vid sammanträden samt vid delårsbokslut 1 och 
2. Totalt har 12 separata investeringsprojekt slutredovisats under 2016 och 
de flesta har redovisats enligt en ny modell som arbetats fram under året.  
 
Beträffande lokalförsörjningsprocessen har verksamheterna följt kommun-
styrelsens nya anvisningar som bland annat innebär en utveckling av kalky-
ler och avstämningar med verksamhetsdrivande förvaltningar. Nämndens 
bild av de verksamhetsdrivande nämnders behov framåt återfinns i nämn-
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dens svar i september inför mål- och budget 2017. Nämnden har också un-
der året behandlat en lägesrapport om det arbete som pågår med att utveckla 
formerna i lokalförsörjningsprocessen. 
 
Nämndens fastställda plan för förvaltningens arbete med internkontrollen 
har följts och behandlats i nämnden vid två tillfällen. Antal delegationsbe-
slut under året var 40. Samtliga har anmälts i nämnden.  Antal ärenden som 
handlade om att svara på inkomna medborgarförslag var sju.  
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2017-02-22 
 
Särskilt yttrande 
Stefan Dayne (KD) och Markus Rydell (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bi-
laga. 
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§ 13 
Yttrande över medborgarförslag - Bevara vattentornet i Tul-
lingeberg som ett landmärke för kommunen  
(TEF/2016:192)  

 
Beslut 
Medborgarförslaget anses besvarat.  
 
Sammanfattning 
Joachim Petersen har skickat ett medborgarförslag om att vattentornet i Tul-
lingeberg behöver en ordentlig rengöring för att kunna fortsätta tjäna som 
landmärke för kommunen. Vidare föreslår Joachim Petersen att tornet målas 
som en polkagris och att kulan belyses.  
 
Tekniska förvaltningens VA-avdelning ansvarar för vattentornet och in-
stämmer i att det finns ett behov av att rengöra tornet. Verksamheten vill in-
för uppfräschningen undersöka om tornet har ytterligare behov av upprust-
ning varför åtgärden föreslås genomföras 2018.  
 
VA-avdelningen instämmer i att det finns ett behov av att rengöra vattentor-
net och föreslår att det läggs in i planeringen för 2018. Verksamheten arbetar 
kontinuerligt för att upprätthålla funktionen och konditionen på va-
anläggningarna och åtgärderna för 2017 är redan beslutade och påbörjade. 
VA-avdelningen avser att under 2017 inventera behoven i Tullingebergs vat-
tentorn för att undersöka om ytterligare åtgärder behövs utöver en rengöring. 
I inventeringen beaktar vi frågorna kring utsmyckning av vattentornet. 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2017-02-12 
 
Sture Nordberg (TUP) yrkar bifall till motionen 
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§ 14 
Motion-Köp in miljötratten - och minska problem med 
stopp i avloppen (TEF/2017:2)  

 
Beslut 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att 
- avslå motionen  
- tekniska förvaltningen ska fortsätta arbeta med projektet med målsättning-
en att möjliggöra en större spridning av miljötratten 
 
Stefan Dayne (KD) reserverar sig mot beslutet 
 
Sammanfattning 
Kristdemokraterna Stefan Dayne, Aram El Khoury och Yusuf Aydin före-
slår i en motion 2016-12-15 till kommunfullmäktige att kommunen ska 
köpa in så kallade miljötrattar för att erbjuda dessa till samtliga hushåll i 
Botkyrka kommun.  
 
Tekniska förvaltningen arbetar idag med informationsåtgärder för att minska 
risken för stopp i avloppsnäten där miljötratten är en del. För att nå fram-
gång behöver metoder för att samla in fettet från hushållen utvecklas och där 
sker ett samarbete mellan kommunen och SRV.  
 
Tekniska förvaltningen och va-avdelningen arbetar för att minska proble-
men med fett i avloppsledningsnäten och ett sätt är att informera hushåll och 
verksamheter om de problem som kan uppkomma då man häller ut fett i av-
loppet.  
 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2016-02-13 
 
Yrkande 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen 
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§ 15 
Motion - Utred möjligheten att korta arbetstiden för kom-
munanställd städpersonal (TEF/2016:169)  

 
Beslut 
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige 
 
att motionen avslås. 
 
Marit Strand Pettersen (V) reserverar sig mot beslutet  
 
Sammanfattning 
Vänsterpartiets representanter Mats Einarsson, Nooshi Dadgostar, Bekir 
Uzunel, Pia Carlsson och Ronnie Andersson föreslår i en motion till kom-
munfullmäktige den 27 oktober 2016 att möjligheten att införa arbetstids-
förkortande åtgärder för kommunanställd städpersonal utreds. Motionen har 
skickats till tekniska nämnden för nämndens yttrande.  
 
Tekniska förvaltningens verksamhetsområde städ- och kontorsservice före-
slår att motionen ska avslås. Skälen är bland annat att verksamheten till-
sammans med medarbetare arbetar med flera olika insatser för att minska 
sjukfrånvaron och att åtgärderna av dessa insatser visar ett positivt resultat. 
Exempelvis har den totala sjukfrånvaron inom verksamheten minskat till 
9,12% 2016 jämfört med 10,13% 2015.  
 
Exempel på förvaltningens proaktiva förhållningssätt är metodutveckling 
och utbildning. Dels för att mer ergonomiska städmetoder bidrar till bättre 
hälsa och samtidigt leder det till ökad städkvalitet. Vid medarbetarens från-
varo analyseras orsakerna till frånvaron för att snabbt upptäcka arbetsrelate-
rade faktorer samt om så behövs, görs individuella planer för bästa indivi-
duella insats. Detta menar förvaltningen har större positiv inverkan för med-
arbetarna jämfört med exempelvis arbetstidsförkortning. 
 
Tekniska förvaltningen noterar i personalbokslut för 2016 att sjukfrånvaron 
totalt har minskat till 6,92% och att kvinnornas sjukfrånvaro är 4,64% jäm-
fört med 5, 06%  under 2015. I övrigt noteras att kvinnors sysselsättnings-
grad är 97% inom tekniska förvaltningen och att ingen medarbetare inom 
tekniska förvaltningen arbetar ofrivilligt deltid. 
 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2017-02-10 
 
Yrkande 
Marit Strand Pettersen (V) yrkar bifall till motionen, bilaga 
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§ 16 
Motion - Bygg en simhall i Tullinge (TEF/2016:167)  

 
Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att återremittera ärendet 
 
Sammanfattning 
Tullingepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att utreda 
möjligheten att bygga en ny simhall i anslutning till Riksten. Tekniska 
nämnden utför uppdraget att påbörja arbetet med en ny simhall först efter att 
en beställning från kultur- och fritidsnämnden inkommit. Någon beställning 
på att utreda simhall i Tullinge har inte inkommit till tekniska förvaltningen 
och därför föreslås att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Frågan om det finns lämplig mark i området besvaras av samhällsbyggnads-
nämnden. 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2016-12-21 
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§ 17 
Internkontrollplan 2016 - Tekniska nämnden  (TEF/2016:15)  

 
Beslut 
Tekniska nämnden godkänner tekniska förvaltningens 
uppföljning av internkontrollplanen för 2016.  
 
Sammanfattning 
Den interna kontrollen ska säkra en effektiv förvaltning och hindra att 
allvarliga fel och skador inträffar. Nämnderna ansvarar för att utforma och 
organisera den interna kontrollen inom sina områden och att finna effektiva 
system för uppföljning. Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för 
att se till att det finns en god intern kontroll. Under 2016 ändrades 
reglementet så att uppföljning av hela internkontrollen ska rapporteras i 
samband med årsbokslutet för 2016.  
 
Tekniska nämnden behandlade en delrapport om nämndens beslutade 
kontrollmoment vid sammanträdet den 7 november 2016. Utöver nämndens 
internkontroll ska även kommunstyrelsen granska nämndens 
ansvarsområden. Kommunstyrelsen har nu granskat de 19 kontrollmoment 
som ingår i internkontrollen för 2016 inom områdena ekonomi, HR och 
upphandling. Resultaten överensstämmer oavsett granskande förvaltning. 
Tekniska nämndens ansvarsområden som behöver förbättras är: 
representation, anläggningsregistret samt momshanteringen på fakturor 
avseende inköp och hyra av personbil. Det finns utvecklingsmöjligheter 
inom områdena: attest, utanordningar, moms på VA fakturor. Inom HR 
området behöver kommunstyrelsen förbättra sina rutiner centralt för att 
bättre bistå förvaltningarna. Upphandlingsområdet visar på behov av 
ständiga utbildningsinsatser från kommunstyrelsen centralt. Områden där 
tekniska nämnden har ett gott resultat är: attestförteckningar, korthantering, 
leverantörsfakturor, anställningsformer, AID koder, korrekta löner och 
direktupphandling. 

 
Resultaten av internkontrollen har presenterats för tekniska förvaltningens 
ledningsgrupp.  I förvaltningens fortsatta arbete med internkontrollen ingår 
att kontrollen ska förankras inom verksamheterna och bidra till lärande. 
Från och med 2017 kommer att ske i projektform med ansvariga deltagare 
från verksamheterna. Utbildningar och information ska löpande utformas 
utifrån verksamheternas behov. 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2017-02-15 
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§ 18 
Teknikens dag- Information  

Beslut 
Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
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§ 19 
Delegationsärenden (TEF/2017:7)  

 
Beslut 
Tekniska nämnden har tagit del av anmälda delegationsbeslut. 
 
Ärendet 
Följande beslut anmäls: 
Delegation av upphandling gällande lokalvårdsentreprenörer 
 
 
 
 

 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  13[16] 
Tekniska nämnden  

 2017-03-06   
 

 
§ 20 
Anmälningsärenden (TEF/2017:29, TEF/2016:69, 
TEF/2015:54)  

 
Beslut 
Tekniska nämnden har tagit del av anmälda handlingar 
 
Handlingar 
Miljö och hälsoskyddsnämndens protokollsutdrag daterat 2017-01-30, §1, 
uppdrag att besvara medborgarförslag. 
 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag daterat 2017-01-26, §14, svar på 
motion. 
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§ 21 
Dialogforum  

 
Punkten utgår 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  15[16] 
Tekniska nämnden  

 2017-03-06   
 

 
§ 22 
Förvaltningschefen informerar  

 
Beslut 
Tekniska nämnden har tagit del av informationen 
 
Ärendet 
Förvaltningschef Åsa Engwall  redogör för rekryteringsläget samt för hur 
förvaltningen arbetar med kompetensutveckling för medarbetare, och vilka 
utbildningar som genomgåtts. 
 
Va-chef Linda Evjen, återrapporterar på de frågor som ställdes vid föregå-
ende sammanträde, gällande besprutning av spåren invid Uttransjön och hur 
samarbetet ser ut mellan de olika kommuner som gränsar till Uttransjön. 
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§ 23 
Frågor från förtroendevalda och medskick till verksamhet-
en  

 
Beslut 
Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
 
Boje Ericson (L) ställer en fråga till Va-chef Linda Evjen, gällande gång-
tunneln under  järnvägen vid Uttran, med anledning av den upphöjda gång-
bro som byggts i tunneln, där det blir vattenansamling. 
 
Lena Ingren (S) ställer en fråga till förvaltningschef Åsa Engwall om när 
nämnden får ta del av revisionens gransknings och dess rapport, Åsa svarar 
att rapporten ej ännu är färdig och att ingen rapport ännu ej kommit förvalt-
ningen tillhanda. 
 
Ovanstående frågor återrapporteras vid senare sammanträde. 
 
 

   
  



                                                                                                                                                                                   
  

 

 

 

Särskilt yttrande          Tekniska nämnden        

 

Ärende 6: Årsredovisning 2016 – Tekniska nämnden (TEF/2017:30) 

Som vi tidigare framhållit så har det varit bristfällig planering gällande Allégården både när det 

gäller tidsplanering och kostnadskalkyler. Detta har tidigare visat sig både i ytterligare äskande av 

medel och nu ett underskott beroende på ombyggnationen. Det är vår förhoppning att man 

kommer att kunna hålla tidsplaneringen så att projektet med Allégården inte ska leda till fler 

underskott.  

Omfattningen av tomställda lokaler ökade väsentligt under 2016 vilket ger ett avsevärt 

intäktsbortfall. Vi undrar hur avtalen ser ut för dessa tomställda fastigheter. Varför lyckas vi inte 

värva nya hyresgäster till de lokaler som anses vara väl funktionella? Hur planerar man långsiktigt 

angående de tomma lokaler som inte är kommunens, såsom Kumla äng 3 Eriksbergs industrihus 

brf?  

De nya ultraljudsvattenmätarna mäter vattenförbrukningen mer exakt än tidigare vilket är en del 

av anledningen till VA-verksamhetens positiva resultat. Genom byte av mätare får man bättre 

uppföljning av vattenförbrukningen och man kan snabbare upptäcka oroande avvikelser och 

lättare få indikering på eventuella läckor vilket innebär färre driftstörningar och lägre kostnader. I 

årsredovisningen 2015 för Tekniska nämnden står att man bytt ut 2700 mätare, men under 2016 

anges att man bara bytt ut 1000 stycken. Vi anser att man borde kunna planera för att byta ut fler 

mätare än 1000 per år genom ökad bemanning.  

Vi finner det mycket positivt att driften för gata och park har ett överskott p.g.a. ett bra 

samarbete med fastighetsenheten vilket lett till en bättre planering och förbrukning av resurser 

såsom bättre beläggningsgrad av maskiner, fordon m.m.  

 
Stefan Dayne (kd)  Markus Rydell (kd)  
 
2017-03-06 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I ordförandeförslaget angående Vänsterpartiets motion ”Utred 
möjligheten att korta arbetstiden för kommunanställd städpersonal” 
rapporteras om det viktiga proaktiva arbetet som görs för att sänka 
sjukfrånvaron inom städ- och kontorsservice. Samtidigt framförs inga 
direkta sakinvändningar i frågan om utredning av möjligheten till 
förkortad arbetstid. Vänsterpartiet menar att det arbetsmiljöarbete som 
redan sker inte står i motsättning till att också förkortad arbetstid skulle 
kunna vara en viktig pusselbit i det arbetet och att frågan därför bör 
utredas. 
 
I tjänsteskrivelsen görs inte en fullständig genomgång av de aspekter som 
frågan om förkortad arbetstid har och som en utredning skulle kunna 
belysa. Bland annat berörs inte det positiva i att fler arbetslösa 
Botkyrkabor skulle kunna få en chans att komma in på arbetsmarknaden.  
 
I tjänsteskrivelsen förutsätts indirekt att en arbetstidsförkortning inte får 
innebära några nettokostnader. Detta menar vi är en politisk fråga som 
kan avgöras först efter att en utredning har genomförts. 
 

 

Jag yrkar  
 

att tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
 

 

Marit Strand Pettersen (V) 

TEKNISKA NÄMNDEN 2017-03-06 
 
YRKANDE 
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